

Editor's Note / Note Du Directeur

Gregory S. Kealey

Volume 8-9, 1981

URI : https://id.erudit.org/iderudit/llt8_9en01

[Aller au sommaire du numéro](#)

Éditeur(s)

Canadian Committee on Labour History

ISSN

0700-3862 (imprimé)

1911-4842 (numérique)

[Découvrir la revue](#)

Citer ce document

Kealey, G. S. (1981). Editor's Note / Note Du Directeur. *Labour/Le Travailleur*, 8-9, 5-6.

EDITOR'S NOTE

/NOTE DU DIRECTEUR

THIS SPECIAL DOUBLE ISSUE marks the tenth anniversary of the Committee on Canadian Labour History. We are proud of our accomplishments in that ten-year period and are pleased to include in this issue an index of the Committee's publications since its inception. In addition, we are delighted to publish three further contributions to the debate on the writing of working-class history commenced in *L/LT* 7. The articles by Alan Dawley, Bryan Palmer, and Ian McKay should help clarify the various controversies addressed earlier by David Bercuson and Gregory Kealey. In this issue we also commence a new section on Work Poetry, which Tom Wayman is helping to coordinate.

The editors also note that our appeal for more French language material has met with considerable success. We also welcome Marcel Leduc who has joined Douglas Vaisey in compiling the annual bibliography of working-class history. Our thanks also to André LeBlanc who has commenced coordinating our French language reviewing efforts.

In conclusion, we would like to thank retiring Editorial Board member Gil Levine, for his generous aid over the last few years and simultaneously welcome to the board two new members, Veronica Strong-Boag of Simon Fraser University and John Eleen of the Ontario Federation of Labour.

CE NUMÉRO DOUBLE SPÉCIAL marque le 10^e anniversaire du Comité d'histoire ouvrière canadienne. Nous sommes fiers du travail accompli pendant ces dix années et nous sommes heureux d'ajouter à ce numéro un index des publications du Comité depuis sa formation. En plus, nous nous félicitons que ce numéro ajoute trois articles de fonds au débat entrepris dans *Labour/Le Travailleur* sur l'orientation de l'histoire de la classe ouvrière. Les articles de Alan Dawley, Bryan Palmer, et Ian McKay contribueront à préciser les questions soulevées par David Bercuson et Gregory Kealey.

6 LABOUR/LE TRAVAILLEUR

Dans ce numéro, nous présentons aussi une nouvelle section sur la poésie du travail que Tom Wayman nous aidera à coordonner.

Le comité de rédaction prend plaisir à relever que nos efforts pour publier plus d'articles en français ont obtenu de succès. Nous souhaitons également la bienvenue à Marcel Leduc qui s'est joint à Douglas Vaisey pour compiler la bibliographie annuelle sur l'histoire de la classe ouvrière. Nos remerciements s'adressent aussi à André LeBlanc qui a commencé à s'occuper des compte-rendus en langue française.

En conclusion, nous remercions de son aide précieuse Gil Levine qui se retire du Comité de rédaction et souhaitons la bienvenue aux deux nouveaux venus, Veronica Strong-Boag de Simon Fraser University et John Eleen de l'Ontario Federation of Labour.

Gregory S. Kealey